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SLOVENSKO: Odborník hnutia Sme rodina na zahraničnú politiku Ľudovít Goga si myslí, že vedenie
Európskej únie nezvládlo krízu s koronavírusom a stále neprinieslo reálne kroky na zlepšenie
situácie v členských krajinách

Ľudovít Goga v komentári vysvetľuje, že pandémia koronavírusu zasiahla jednotlivé krajiny v inom
štádiu ekonomickej a morálnej pripravenosti.

„Ekonómovia, vedci, odborníci a ostatní sa zamýšľajú ako predpokladať vývoj ochorenia a ako
postupovať pri zmierňovaní hospodárskych a ekonomických dopadoch. V Rakúsku sa už diskutuje o
znovu otváraní obchodov, Dánsko sa chystá otvárať školy a pracoviská a Španielsko pomaly spúšťa
svoju La Ligu,“ zhrnul poslanec NR SR Goga.

Doplnil, že tak ako sa opatrenia začali aplikovať – čiastočne a nekoordinovane – tak isto sa aj
uvoľňujú.

„Napriek tomu, že členské štáty EÚ boli odkázané samé na seba a prirodzene zavádzali zmeny inak a
v inom tempe je riskantné od týchto opatrení nekoordinovane upúšťať.“

Goga píše, že Európska únia – „náš európsky dáždnik, náš referenčný bod“ zlyhal na plnej čiare v
zosúladení a podpore Únie ako celku. „A do teraz sa na tom nijak nepodieľa. Ba dokonca sa ani nevie
dohodnúť na forme ekonomického balíčka. Zdá sa však, že na to už aj rezignoval.“

„Problém je, že pri nekoordinovanom riešení sa situácia môže zhoršiť. Čínske mesto Wuhan bolo
kompletne ‘zablokované’ na 8 týždňov, kým sa začalo zo situácie pomaly a postupne zotavovať.
Členské štáty, najmä strednej Európy sa k situácii postavili nadmieru zodpovedne no faktom ostáva,
že Európa je malá, krajiny sú závislé a prepojené jedna od druhej.“

Práve teraz podľa Ľudovíta Gogu Európa potrebuje jednu autoritu zadávajúcu výskumom,
vedou a faktami podporené inštrukcie. „Týmto spôsobom Európa riskuje nečakané výkyvy a len
koordinovanými krokmi vieme postupne predpovedať to na čo každý (zatiaľ ešte v mieri) čaká, a to
kedy a ako sa vrátime do normálneho života. Na tento ‘job’ by bol najvhodnejší práve Brusel. No ten
mlčí,“ priznáva Goga.

Odlišný názor v koalícii

Nedávno svoj postoj k pomoci EÚ členským štátom prezentovala podpredsedníčka strany Za ľudí
Veronika Remišová, ktorá, naopak, ako Goga vyzdvihla pomoc Bruselu.

Vicepremiérka, ktorá má na starosti otázku eurofondov minulý týždeň uviedla, že prvá eurofondová
výzva vo výške 13 miliónov eur je primárne určená pre záchranárov, hasičov a ďalšie zložky
integrovaného záchranného systému.

„Vnímame a vážime si podporu Európskej únie v týchto krízových časoch. Táto výzva je len prvým
krokom našej snahy pomáhať ľuďom na Slovensku v boji s koronavírusom. Pokračujeme v intenzívnej
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každodennej komunikácii so slovenskými ministrami, ako aj s Európskou komisiou.“

Remišová ešte 3. apríla uviedla, že žiadala Európsku komisiu, aby umožnila „veľkú flexibilitu v
presúvaní peňazí medzi jednotlivými fondmi. „Čo nám aj bolo umožnené. Takisto som žiadala
eurokomisiu, aby sa zjednodušili byrokratické pravidlá. Komisia nám vyhovela aj v tejto požiadavke,“
uviedla vicepremiérka.

„Tým pádom bude môcť Slovensko tie peniaze, ktoré sú v eurofondoch nezazmluvnené, presúvať
tam, kde ich bude treba. Takisto sme dosiahli, že pri výdavkoch, ktoré sú spojené s krízou, budeme
môcť použiť stopercentné financovanie zo strany eurokomisie. V týchto prípadoch teda nebude
potrebné spolufinancovanie štátu.“

Jaroslav Zajac


